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Kutsututest osalesid: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, 
majandusnõunik Rain Ruusa ja pearaamatupidaja Eve Sikk. 

Komisjoni liikmed kinnitasid 10. punktilise päevakorra.

PÄEVAKORD:

1. Antsla valla 2020. aasta eelarve
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

2. Nõusoleku andmine laenu võtmiseks
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

3. Kaasav eelarve 2021
Ettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Riigi kõrvalmaanteede osaline üleandmine kohaliku omavalitsuse üksustele, arutelu
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
https://xgis.maaamet.ee/xgis2/page/app/maanteeamet

5. Antsla Vallavolikogu 29.01.2019. a määruse nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste 
töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” muutmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

6. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a otsuse nr 25 „Antsla Vallavalitsuse kui valla ametiasutus 
struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

https://xgis.maaamet.ee/xgis2/page/app/maanteeamet


7. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” muutmine 
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

8. Esmatasandi tervisekeskuse eelarve
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

9. Linda Rahvamaja rendile andmise küsimus
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

10. Informatsioon

1. Antsla valla 2020. aasta eelarve

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvustas eelarve I lugemise ja II lugemise 
vahelisel perioodil tehtud muudatusi (materjal antud protokolli lisana).

Komisjoni liikmetel muudatuste osas küsimusi ei tekkinud.

Komisjoni liikmed arutasid volikogu liikme Raivo Vallneri poolt esitatud eelarve 
muudatusettepanekut, mis puudutas Antsla linna keskväljaku projekteerimist ja väljaehitamist. 

Merike Prätz: Sellel teemal on toimunud arutelud detsembrikuu eelarve- ja majanduskomisjoni 
ning jaanuarikuu volikogu istungil, kus kinnitasime teehoiukava aastateks 2020-2022, milles on 
Antsla kesklinna projekteerimiseks 2020. aastal ette nähtud 20 000 eurot ja väljaehitamiseks 2021. 
aastal ette nähtud 200 000 eurot.

Raivo Vallner: Võin muudatusettepaneku tagasi võtta.

Merike Prätz: Muudatusettepanek saadetakse koos päevakorraga volikogu liikmetele välja, kuna 
tegemist on ametliku ettepanekuga ja enne päevakorrapunkti arutelu volikogus on võimalik 
muudatusettepanek tagasi võtta. 
Komisjoni liikmed toetasid määruse eelnõu „Antsla valla 2020. aasta eelarve” esitamist volikogule
arutamiseks ja vastuvõtmiseks. 
 

2. Nõusoleku andmine laenu võtmiseks

Avo Kirsbaum: Enne selle punkti arutelu peaks eelarve olema vastu võetud, aga et see ei tuleks 
kellelegi üllatusena, annan täna ülevaate ja otsuse eelnõu tuleb arutusele märtsikuu volikogus. 
Laenu summa on 2,3 milj. eurot, laenu tagasimakse tähtaeg on 15 aastat. Ettepanek on laen välja 
võtta vastavalt investeeringute rahastamise vajadusele. Laen on vajalik põhivara soetamiseks 
(investeeringuteks).
Investeeringuobjektid on Antsla Gümnaasium, Antsla reoveepumpla, reopuhasti, veetöötlusjaam ja
kergliiklusteede ehitus.

Eve Sikk: Kohe läheb meil tarvis 1,4 milj. eurot Antsla Gümnaasiumi renoveerimiseks ja kahe 
kergliiklustee ehituseks 400 000 eurot, kokku 1,8 milj. eurot. 2020. aastal sellist ületulu meil ei 
tule, et ilma selle summata hakkama saaksime.

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud. Informatsioon võeti teadmiseks.
Otsuse eelnõu esitatakse märtsikuu volikokku.



3. Kaasav eelarve 2021

Merike Prätz: Vastavalt kaasava eelarve korrale kuulutab vallavalitsus igal aastal hiljemalt 
1. märtsil välja ettepanekute esitamise võimaluse. Mis tähendab, et peame otsustama kaasava 
eelarve summa suuruse. Oleme seda igal aastal volikogus protokollilise otsusega teinud.
2017. aastal oli kaasava eelarve maht 10 000 eurot, 2018. aastal 25 000 eurot, 2019. aastal 15 000 
eurot ja 2020. aastal 15 000 eurot.

Millised on ettepanekud, milline võiks olla kaasava eelarve maht 2021. aastal?

Toimus arutelu.

Aivo Värton: Teen ettepaneku 20 000 eurot. 

Komisjoni liikmed toetasid Aivo Värtoni poolt tehtud ettepanekut,  2021. aasta kaasava eelarve 
summa suurus võiks olla 20 000 eurot.

4. Riigi kõrvalmaanteede osaline üleandmine kohaliku omavalitsuse üksustele, arutelu

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa.
Vabariigi Valitsuse tegevusprogramm 2019–2023 näeb ette kõrvalmaanteede üleandmist kohalikele
omavalitsustele. See toob kohalikule omavalitsusele kaasa täiendavad kohustused tööde ja 
vahendite näol.
Antsla vallale on plaanitud üle anda 15 teed või teelõiku, kogupikkusega 57,9 km. 
15 teest täielikult mustkatte all on 2 teed (Vana-Antsla-Kraavi ja Kobela-Antsu), osalise mustkatte 
all on samuti 2 teed (Kobela-Ohkatsi ja Kikkaoja-Roosiku). Ülejäänud on kruusateed.

Teede nimekiri:
Antsla vald pikkus (km)
23205 Lustimõisa - Valtina 0,6
25104 Keema - Ruhingu 4,3
25110 Sänna - Luhametsa - Tsooru 10,7 
25114 Lümatu - Urvaste - Koigu 6,8
25117 Vana-Antsla - Kraavi 2,4
25118 Kuldre - Tagula 6,3
25119 Urvaste kalmistu tee 0,3
25120 Kikkaoja - Savira 0,3
25126 Kobela - Ohkatsi 3,2
25205 Pihleni - Kassi 3,9
25207 Vaabina raudteejaama tee 2,1
25222 Kollino tee 6,0
25231 Kikkaoja - Roosiku 3,1
25251 Vaabina - Turumõisa - Säre 5,4
25252 Kobela - Antsu 2,4 
Antsla vald kokku 57,9 km

Uuringus ei ole välja toodud, millises olukorras need teed on, kas oma investeeringu alguses või 
lõpus. Samuti puudub raha teede kapitaalremondiks või rekonstrueerimiseks. Kruusateede 
mustkatte alla viimiseks vahendid puuduvad. 
Kruusateede hooldus maksab umbes 2000 eurot kilomeeter.



Probleeme võib tekkida nende teede hooldusega, kus tee jätkub teises vallas. Peame saavutama 
kokkulepped naabervallaga, kuidas selliseid teid hooldama hakkame. 
Samuti ei soovi Antsla valla omandusse teid, kus liiguvad avalikud bussiliinid, neid teid on 
nimekirjas neli. Üks nendest teedest on AS Antsla Inno juurde viiv tee, mis vajab suuremat 
tähelepanu, kuna teel asub sild ja sellel teel liigub 50 autot ööpäevas, lisaks suured rekkad. 
Need teed tahetakse vallale üle anda järgmise aasta detsembriks. 

Toimus arutelu.

Merike Prätz: Kõiki teid tuleb eraldi hinnata. 
Raivo Vallner: Peale teede hindamist, saame põhjendada kui palju investeeringuid üks või teine tee
vajab ja riigilt raha juurde küsida. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, et nende teede ülevõtmisel tuleb taotleda riigi poolse summa 
suurendamist hooldustöödeks.

16.16 lahkus komisjoni liige Raivo Vallner

5. Antsla Vallavolikogu 29.01.2019. a määruse nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate 
asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” muutmine

6. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a otsuse nr 25 „Antsla Vallavalitsuse kui valla 
ametiasutus struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine

7. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” 
muutmine 

Merike Prätz: Teen ettepaneku käsitleda päevakorrapunkt 5, 6 ja 7 koos, kuna nad on omavahel 
seotud.

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Seda teemat arutati ka haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul.
Kuna Kuldre Kool ja Lusti Lasteaed ei ole suutnud täita logopeedi 1,0 kohta, siis on nende 
asutuste poolt tehtud järgmised ettepanekud:
- Kuldre Kooli koosseisust arvata välja logopeedi 1,0 kohta alates 01. aprillist 2020. a;
- Lusti Lasteaia koosseisus arvata välja logopeedi 1,0 kohta alates 01. aprillist 2020. a.
- Lusti Lasteaia direktor soovib eripedagoogi kohta suurendada 0,5 kohta, et kokku saaks 1,0 
eripedagoogi kohta alates 01. aprillist 2020. a, mis võimaldab rohkem tegeleda tuge vajavate 
lastega. 
- Antsla Gümnaasiumi direktor on teinud ettepaneku:
arvata Antsla Gümnaasiumi koosseisust välja alates 01.06.2020. a koristaja 1,0 kohta ja alates 
01.03.2020. a arvutivõrgu operaator 0,5 kohta ning suurendada alates 01.03.2020. a 
haridustehnoloogi 0,5 koha võrra (kokku 1,0 kohta).

- Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, luua 1,0 logopeedi kohta Antsla Vallavalitsuse struktuuri. 
Uus lahendus võimaldaks logopeedi teenust pakkuda Lusti Lasteaias, Kuldre Koolis ja vajadusel 
ka Antsla Gümnaasiumis. Kas meil õnnestub logopeed leida, veel ei tea, aga otsustasime proovida.
Logopeed lisatakse III palgagruppi vahemikuga 1100-1500 eurot. Meil kehtib määrus, mille 
kohaselt ei saa logopeedi palk olla väiksem kui õpetaja miinimumtasu alammäär 1315 eurot.



Komisjoni liikmed kiitsid ettepanekud heaks. Otsuse ja määruse eelnõud lähevad volikokku 
arutusele ja kinnitamisele.

8. Esmatasandi tervisekeskuse eelarve

Ettepanekuga esines vallavanem Avo Kirsbaum ja tutvustas esmatasandi tervisekeskuse 
arvestuslikke kulusid.

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed kiitsid esitatud materjali heaks ja võtsid informatsiooni teadmiseks. 

9. Linda Rahvamaja rendile andmise küsimus

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.

  Esmatasandi perearstikeskuse  arvestuslikud kulud

KULUD
Küte 1000*10 kuu 10000
Elekter 300*12 3600
Vesi 10 kanti kuus 360
Vaibapuhastusteenus 100*12 1200
Valve+ ATS 45,60*12 550
Valve ja ATS  kvartaalne  hooldus 250*4 1000
Lifti hooldus+ materjalid aasta 1000
Ventilatsiooni hooldus + materjalid kvartaalne 1500
Soojasõlme hooldus+ materjalid kvartaalne 1200
Telefon+ internett 30*12 360

150*12 1800
Kindlustus 300
Koduleht 100*12 1200
Raamatupidamisteenus 267,60*12 3200
Koristusteenus 781,40*12 9400
Juhtimisteenus 602*12 7200
Majahoidja teenus ( kojamees) 60*12 720
Registratuuri teenus 1300*12 15600
KOKKU aasta 60190

 1 kuu kulud 5015,83

TULUD
 Hambaarst 200*12 2400
 Perearstid( haigekassa leping) 2020*3*12 72720
 Muud renditulud 1000
KOKKU aasta 76120

Puhastusvahendid, 
korrashoiuteenused( aknapesu, 
jäätmekäitlus)



MTÜ-ga Boose Selts on sõlmitud 25.01.2010 Antsla vallale kuuluva kinnistu (Linda rahvamaja 
hoone), asukohaga Kesk tn 9 Kobela alevik Antsla vald Võru maakond, tasuta kasutamise leping, 
tähtajaga kuni 24.01.2020. 
Volikogu 22.10.2019 toimunud istungil (protokoll nr 9, päevakorrapunkt 1) Antsla valla 
eelarvestrateegia aastateks 2020 - 2023 arutelul tegi volikogu protokollilise otsuse, et pärast Linda 
rahvamaja renoveerimist hakkab rahvamaja opereerimisega tegelema vald. Eelarvestrateegias on 
Linda rahvamaja renoveerimine kavandatud aastasse 2021. Sellest tulenevalt saab uue sõlmitava 
lepingu tähtaeg olla maksimaalselt 2 aastat. Otstarbekas on sõlmida vara kasutamise leping ajani, 
kui vald võtab rahvamaja opereerimise üle. Lähtudes vajadusest ja vallaelanike huvist, et Linda 
rahvamajas toimuksid ka edaspidi avalikkusele suunatud kultuuriüritused, on otstarbekas anda vara
otsustuskorras tasuta kasutusse MTÜ-le Boose Selts. 
Lisaks on Antsla Vallavolikogu 19.04.2011 otsuse nr 16 „Vallavara tasuta kasutusse andmine 
otsustuskorras” alusel antud MTÜ-le Boose Selts tasuta kasutusse katastriüksus nimetusega 
„Boose laululava” (katastritunnus 14301:003:0059, registriosa nr 2955541), eesmärgiga kasutada 
kinnistut palliplatside uuendamiseks ja rajamiseks. 
Eelnimetatud otsuse alusel on Antsla valla ja MTÜ Boose Selts vahel sõlmitud leping, millega 
MTÜ Boose Selts võtab tasuta ja avalikuks kasutamiseks kinnistu nimetusega Boose laululava, ja 
kohustub seda korras hoidma. Linda rahvamaja kasutamine ja Boose puhkeala korrashoid on oma 
olemuselt seotud tegevused.

Toimus arutelu.

Helen Vettik: Kui Linda Rahvamaja ruumid antakse MTÜ-le Boose Selts kasutamiseks, kes 
kehtestab üürihinnad, kas MTÜ Boose Selts või vald?
Merike Prätz:  MTÜ Boose Selts.

Aivo Värton: Leian, et MTÜ-l Boose Selts peaks olema ruumide kasutamise rendihind, mis kehtib 
nt sünnipäevade korraldamisel. Kui hakkate lepingut koostama, siis palun sellele tähelepanu 
pöörata. 

Merike Prätz, Margus Klaar: Eelmises lepingus oli sees punkt „Tasuta ruume saavad kasutada 
valla hallatavad asutused”. See punkt jääb ka uude sõlmitavasse lepingusse.

Aivo Värton: Kui MTÜ Boose Selts teeb kultuuri, siis otsuse punkt „1.3. vara antakse kasutusse 
tasuta, varaga seotud kõrvalkulud tasub kasutusse andja” ei häiri, aga kui hakkab tegelema 
äritegevusega, siis häirib.
Komisjoni liikmed toetasid Aivo Värtoni arvamust.

Komisjoni liikmed arutasid, kas leping peaks olema tähtajaline või tähtajatu.

Aivo Värton: Suurte ansamblite puhul broneeritakse esinemise aeg 6 kuud ette. Kui on tähtajatu 
leping on lepingu lõpetamisest etteteatamise aeg 1 kuu ja üritus jääb korraldamata. Sellepärast on 
vajalik, et leping oleks tähtajaline. Teine variant on, et leping on tähtajatu, etteteatamisega pool 
aastat, siis on võimalik üritusi planeerida. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, sõlmida MTÜ-ga Boose Selts leping tähtajaga 5. aastat.
Esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Merike Prätz Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


